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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media 
behandelde op 22 mei 2008 het voorstel van resolu-
tie betreffende de huidige duur van de zendvergun-
ningen van de particuliere radio-omroepen, de op-
maak van een nieuw radiofrequentieplan en de sti-
mulering van de digitalisering van de radiosector. 

1. Toelichting van het voorstel van resolutie 
door de heer Carl Decaluwe, indiener 

De heer Carl Decaluwe deelt mee dat het normaal 
gezien nog drie jaar duurt vooraleer de zendvergun-
ning van de landelijke commerciële radiozenders ver-
valt. Ondertussen is de hergroepering van de regionale 
radiostations nog niet voltooid. Dat is immers een 
proces dat zeer traag verloopt. Bij de lokale radiozen-
ders is de malaise intussen algemeen. De komst van 
de nationale commerciële radiozenders is nog altijd 
niet verteerd. Met de frequentiewijzigingen van 2003 
werden de meeste problemen niet opgelost. Het zend-
comfort blijft in een aantal regio’s een probleem. 
 
In 2010 vervallen de erkenningen van de landelijke 
commerciële radio’s en van de provinciale radio’s. 
In 2013 vervallen de zendvergunningen van de 
meeste lokale zenders, uitgezonderd die van vijftien 
recente erkenningen die vervallen in 2016. Een ander 
relevant element in dit debat – en het uitgangspunt 
van dit voorstel van resolutie – is de digitalisering 
van de radiosector. Daar is al lang sprake van, al 
kennen de DAB-zenders nog niet het verwachte suc-
ces (DAB: Digital Audio Broadcasting). De digitali-
sering van de autoradio’s blijkt hiervoor een deter-
minerende factor te zijn. Binnen de vijf jaar zou daar 
toch een doorbraak komen. Tegen die tijd is er ook 
een duidelijker beeld van de leefbaarheid van de 
lokale radio’s en de inpassing in het digitaal frequen-
tieplan. Momenteel wordt trouwens ook de omzet-
ting voorbereid van de nieuwe EU-richtlijn Audiovi-
suele Mediadiensten in de Vlaamse mediadecreten.  
 
Een verlenging van de erkenningen van de private 
radio-omroepen zou een eventuele oplossing kunnen 
bieden voor bovenvermelde problemen, vooral om 
de overgang naar de digitalisering grondig voor te 
bereiden en uit te werken. Ook in de vorige regeer-
periode zijn er erkenningen verlengd. Misschien is 
het een goed idee om alle erkenningen vanaf dezelf-
de datum te laten starten. Ondertussen kan een nieuw 
frequentieplan uitgewerkt worden en de gevolgen 
van de digitalisering ingecalculeerd. Zo kan het radi-
olandschap beter georganiseerd worden.  
 
Er zijn mensen in de sector die vragen om de duur 
van de lopende erkenningen te verkorten. Dat is ech-

ter niet mogelijk wegens potentiële schadeclaims. 
Maar als de netwerken digitaal gaan, komt er meer 
ruimte vrij op de FM-band voor de echte lokale ra-
dio. In de beleidsbrief van de minister is er op een 
bepaald ogenblik sprake van een kenniscentrum 
radio voor ondersteuning en onderzoek. Die mensen 
leveren goed werk, ze adviseren, organiseren radio-
workshops en vormen netwerken. Ze laten jongeren 
kennismaken met radio, ze bouwen een virtueel ken-
niscentrum uit. Kan het centrum op korte termijn 
ingeschakeld worden om dergelijk onderzoek uit te 
voeren? Op basis van dat onderzoek kan de regering 
dan misschien al een eerste principiële beslissing 
nemen. Het is immers de regering die beslist over de 
verlenging van de erkenningen. De heer Decaluwe 
pleit er overigens voor om het kenniscentrum eens 
uit te nodigen voor een hoorzitting in de commissie.  
 
Het voorstel van resolutie vraagt aan de regering om 
na te gaan in welke mate het wenselijk is om alle 
bestaande zendvergunningen te verlengen en tijdig 
de nodige voorbereidingen te treffen voor een nieuw 
frequentieplan tegen het moment dat er een nieuwe 
erkenningsronde komt. Er wordt ook gevraagd om 
tezelfdertijd te onderzoeken welke maatregelen ge-
nomen kunnen worden om de digitalisering van de 
radiosector te stimuleren. Het kan immers niet de 
bedoeling zijn alle vergunningen te verlengen en zo 
de digitalisering op een laag pitje te zetten. De com-
binatie van beide is mogelijk. Daarover kan het ken-
niscentrum nog informatie geven.  

2. Algemene bespreking 

De heer Jurgen Verstrepen gaat akkoord met het 
voorstel van resolutie dat terecht een aantal proble-
men aankaart. Heel veel zenders kunnen de stap naar 
de digitalisering immers niet zetten omdat het be-
langrijke investeringen vraagt. De lokale radiosector 
is bijna uitgespeeld en sommige beginnen zelfs een 
website en zenden niet meer lokaal uit. Het speelveld 
is verdeeld tussen nationale en regionale zenders en 
een aantal ketens. Die ketens komen ook minder en 
minder aan de bak. Het netwerk Be One staat nu 
bijvoorbeeld te koop omdat er onvoldoende inkom-
sten waren.  
 
Het is dus dringend nodig om een en ander te onder-
zoeken. Er zijn tal van verschuivingen op het vlak 
van mediaconsumptie. Men luistert vooral naar de 
radio in de auto en tijdens de spitsuren. De pro-
gramma’s ‘on demand’ kennen meer en meer succes. 
Twee jaar geleden wees een Nederlands onderzoek 
uit dat 50 percent van de radioconsumptie van jonge 
tieners tussen de tien en de veertien jaar uit onlinera-
dio bestond. Vlaanderen heeft behoefte aan dergelij-
ke cijfers om het beleid daaraan aan te passen. De 
heer Verstrepen dringt dan ook aan op een snelle 
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uitvoering van het voorstel van resolutie.  
 
Mevrouw Margriet Hermans is het eens met de vori-
ge sprekers. Het is wenselijk om zo snel mogelijk een 
moment te bepalen waarop alle vergunningen herbe-
keken worden. Nu is het een ondoorzichtig kluwen.  
 
De lokale en zelfs de provinciale radio’s zullen het 
niet gemakkelijk krijgen door de digitalisering. Dat 
vergt inderdaad serieuze investeringen. De spreker 
wijst erop dat een andere fundamentele opdracht 
voor de lokale radio’s het bevorderen is van de soci-
ale cohesie. De meeste lokale radio’s houden zich 
daar echter niet mee bezig en zijn uitgegroeid tot 
jukeboxradio’s die enkel vooraf opgenomen muziek 
uitzenden, met enkel onderbrekingen voor de ver-
plichte regionale nieuwsberichten.  
 
Een belangrijk probleem is inderdaad de stagnerende 
digitalisering. Digitalisering schept nochtans heel 
veel mogelijkheden voor creatieve radiomakers. Het 
kenniscentrum is inderdaad een mogelijk denkspoor. 
De regering kan ook nadenken over stimulansen om 
de digitalisering toegankelijker te maken. Allicht 
zien de betrokkenen ook manieren om nieuwe 
sponsorgelden aan te trekken.  
 
De heer Jos Stassen vraagt zich af welke praktische 
effecten het voorstel van resolutie zal hebben. Als er 
al een bloeiperiode van de lokale radio’s geweest is, is 
die al jaren voorbij. De lokale radio’s kampen al jaren 
met problemen onder meer qua zendbereik. Vooral de 
vraag of er wel een publiek is voor zoveel radio’s, is 
een centrale kwestie. Door de mogelijkheden van 
internet haken veel luisteraars af. Is het voorstel van 
resolutie een oplossing voor die problemen?  
 
Het parlement heeft een aantal zaken beslist, onder 
meer de mogelijkheid voor het oprichten van provin-
ciale radio’s waar eigenlijk niets van in huis geko-
men is. Er waren ook pogingen voor de verlenging 
van de duur van de zendvergunningen van de lokale 
radio’s. Dat heeft weinig zoden aan de dijk gezet. Is 
er wel een oplossing? Zijn lokale en regionale ra-
dio’s geen voorbijgestreefd fenomeen? Ze zijn ver-
drongen door de websites met muziek en beeld. Het 
lid hoopt dat het voorstel van resolutie een aantal pro-
blemen oplost maar hij verwacht het eigenlijk niet.  
 
De heer Carl Decaluwe wijst erop dat het goedkeu-
ren van voorstellen van resolutie nooit een direct 
effect op het terrein heeft. Het voorstel van resolutie 
heeft tot doel om, binnen een langetermijnvisie, om-
standigheden te creëren die een opening voor de 
lokale radio’s laten. In de vorige regeerperiodes ont-
brak de politieke moed om het aantal lokale radio’s 
te beperken. Misschien is het beter om per streek een 
regionale radio toe te laten met dan drie of vier fre-
quenties. Dat moet een studie uitwijzen.  

Door alles op één lijn te zetten, kan men het frequen-
tiespectrum herbekijken en op een totaal andere ma-
nier invullen. Het is af te wachten of dat succesvol 
zal zijn. Het kan echter niet worden ontkend dat op 
dit ogenblik het grootste deel van de lokale radio’s 
reeds jukeboxradio’s zijn. Er zijn ook uitzonderin-
gen. In de regio Kortrijk opereren Radio Bingo, Ra-
dio Amerika en Radio Gaveromroep met een groot 
luisterbereik. Ze organiseren geregeld drukbezochte 
evenementen. Ook zij zijn vragende partij voor een 
groter draagvlak. Ze verdienen een nieuwe kans, in 
een groter geheel, met een beter zendcomfort. Dat 
vergt een langetermijnvisie en een degelijk kader.  
 
De heer Jos Stassen vraagt zich af of de nog over-
blijvende goedwerkende lokale radio’s nog wel pro-
blemen hebben met hun zendcomfort. Er zijn immers 
reeds vele lokale radio-omroepen uit de ether ver-
dwenen. Er komen dus frequenties vrij omdat be-
paalde radio’s niet meer uitzenden of nog nauwelijks 
werken. Allicht zijn de financiering en het aantrek-
ken van vrijwilligers grotere problemen.  
 
De recente evolutie wijst eerder op een verdeling van 
het radiolandschap tussen de openbare omroep en de 
landelijke commerciële omroepen, dan tussen de 
lokale en regionale radio’s. De landelijke commerci-
ele radio’s nemen luisteraars af van de openbare 
omroep. De lokale en regionale radio’s komen nog 
nauwelijks aan bod.  
 
De heer Johan Verstreken wijst op het belang van de 
lokale radio’s die goed werk leveren, onder meer 
Radio Tos in Turnhout, VBRO in Brugge, en  
Minerva in de Antwerpse regio. Zij hebben een hart 
voor regionaal en Vlaams talent. De commissie moet 
bekijken hoe die extra kunnen worden ondersteund.  
 
De heer Dany Vandenbossche steunt het idee om 
onderzoek te verrichten en het toe te vertrouwen aan 
het kenniscentrum.  

3. Stemming 

Het voorstel van resolutie betreffende de huidige 
duur van de zendvergunningen van de particuliere 
radio-omroepen, de opmaak van een nieuw radio-
frequentieplan en de stimulering van de digitalise-
ring van de radiosector wordt unaniem aangenomen 
met 9 stemmen. 
 
 
De verslaggever,         De voorzitter, 
 
Johan              Dany 
VERSTREKEN        VANDENBOSSCHE 
 

 


